
SPØRGSMÅL NR. S 2529
§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 5. juli 2010

Stillet af: Christian H. Hansen (UFG)

Vil ministeren bede Hjørring Kommune forklare, hvordan kommunen kan 

være over to måneder om at attestere og tilbagesende vælgererklæringer, 

når sagsbehandlingstiden ifølge ministeren selv skal kunne klares inden for 

få dage?

(Spm. nr. S 2529).

Begrundelse

Spørgeren er blevet kontaktet af en borger i Hjørring Kommune, som mere 

end to måneder efter at have indsendt sin vælgererklæring til kommunen, 

stadig ikke har modtaget den retur. 

Af svaret på spørgsmål nr. S 2458 fremgår det, at »Indenrigs- og 

Sundhedsministeriet forudsætter, at sagsbehandlingen som udgangspunkt 

kan klares inden for nogle få dage.« Udtrykket »nogle få dage« kan rent 

etymologisk næppe defineres som mere end højst seks dage. Men foreløbig 

har Hjørring Kommune altså været mere end ti gange så lang tid om at 

behandle den omtalte vælgererklæring. Spørgeren skal derfor kraftigt 

opfordre ministeren til at bede Hjørring Kommune om en forklaring på 

kommunens ubegribelige smøleri.

Spørgeren skal i øvrigt erklære sig helt enig i Indenrigs- og 

Sundhedsministeriets vurdering af den nødvendige maksimale 

sagsbehandlingstid, idet han atter henviser til den hastighed og effektivitet, 

kommunerne ellers kan lægge for dagen overfor borgerne, når det f.eks. 

drejer sig om at fremsende rykkere for ubetalte parkeringsafgifter etc.

På Folketingets formands vegne

Lovsekretariatet

Den 5. juli 2010

Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på 
Christian.Hansen@ft.dk og til 
Lovsekretariatet på lov@ft.dk.


